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 المحترم،،،          عبدالله العبدالغني ناصر   السيد/ 

 عمليات السوق والمراقبةمدير إدارة 

 بورصة قطر

 قطر - الدوحة

 
Dear Sir, 

 

 تحية طيبة وبعد،،، 

 
We enclose herewith the following News Release 

related to: 

 

 يسرنا أن نرفق طيه الخبر الخاص بالموضوع أدناه:  

 

S&P affirms Commercial Bank’s rating at 

A-/Stable/A-2 
 

We kindly request you to publish on your website. 

 

ستاندرد آند بورز تثبت تصنيف البنك التجاري عند  

"A -/ /2مستقرة-A " 

 

 راجين من حضرتكم التكرم بالنشر على موقعكم.

 
Thank you.  .لكم منا جزيل الشكر 

 
Yours sincerely, 

 

 

 وتفضلوا بقبول فائق الاحترام والتقدير،،، 

 

 

 
Joseph Abraham  

Group Chief Executive Officer  

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

 

S&P affirms Commercial Bank’s rating at A-/Stable/A-2 

 
Doha, Qatar, 6 November 2023: Standard & Poor’s (S&P) Global Ratings has affirmed 

Commercial Bank’s long-term issuer credit ratings at A-/stable/A-2 with a stable outlook.  

 

According to S&P, “The stable outlook on Commercial Bank reflects our view that the Bank 

will continue to reduce the proportion of real estate related risks on its balance sheet while 

maintaining strong capitalization.”  

 

The ratings agency also highlighted the key role of the Qatari Government in the Bank’s 

ratings, as stated in the report: “The long-term rating on Commercial Bank is three notches 

higher than our assessment of the bank’s SACP due to a high likelihood of extraordinary 

government support for Commercial Bank if needed.” 

 

Joseph Abraham, Group Chief Executive Officer of Commercial Bank said: “The rating 

affirmation with a stable outlook by S&P reflects the continuing strength of the Banks balance 

sheet and earnings and the strong position of the Qatar Government and economy”. 

 

Commercial Bank is also rated A2 by Moody’s with a stable outlook and A- by Fitch with a 

positive outlook. 

 

-Ends- 

 
 " A-2مستقرة//-Aستاندرد آند بورز تثبت تصنيف البنك التجاري عند "

 

التزام البنك التجاري على المدى  أكدت وكالة التصنيف العالمية ستاندرد آند بورز قدرة  :  2022نوفمبر    6،  الدوحة، قطر

 نظرة مستقبلية مستقرة.   مع A-2مستقرة//-Aالطويل عند درجة  

 

تخفيض نسبة المخاطر وبحسب ما ذكرته الوكالة: "إن نظرة البنك التجاري المستقبلية المستقرة تعكس استمرارية البنك في  

 المتعلقة بالعقارات في ميزانيته العمومية مع الحفاظ على رأس المال قوي". 

 

وسلطّت وكالة التصنيف الضوء على الدور الأساسي الذي تضطلع به الحكومة القطرية في تقديم الدعم للبنك، كما ورد في 

نظراً إلى الدعم الاستثنائي    SACPالتقرير: "إن التصنيف طويل الأجل للبنك التجاري أعلى بثلاث درجات من تقييمنا لـ  

 التي قد وفرته الحكومة القطرية". 

 

وصرّح جوزيف ابراهام، الرئيس التنفيذي لمجموعة البنك التجاري: "إن تصنيف ستاندرد آند بورز للبنك التجاري بنظرة 

 قوة الميزانية العمومية للبنك وأرباحه والمكانة القوية التي تتمتع بها حكومة قطر واقتصادها". عكس مستقبلية مستقرة ي

 

مع نظرة مستقبلية   Fitchمن    -A  مستقرة و  مستقبليةمع نظرة    A2  Moody’sوحصل البنك التجاري أيضاً على تصنيف  

 إيجابية.  

    -انتهى-


